
 بانوی ملی پوش 
کبدی به جای 

هانگژو در کما

میتــرا شــاه پرســت حــدود ۶ مــاه 
پیــش همــراه خانــواده اش در 
یکــی از بزرگراه هــای شــیراز بــر اثر 
واژگونــی خــودرو مجــروح و روانــه 
بیمارســتان شــد و هــم اینــک در 
منــزل بســتری اســت و در کمــا به 

ســر می بــرد.
او کــه متولــد ۱۳۷۶ اســت از ســن 
۱۸ ســالگی ورزش در رشته کبدی 
را شــروع کــرد و ابتــدا بــه تیم ملی 
جوانــان و ســپس بــه بزرگســالان 
دعــوت شــد و در حالــی کــه آمــاده 
اعــزام بــه بازی های آســیایی ۲۰۱۸ 
جاکارتــا بود به دلیــل مصدومیت 
نتوانســت در ایــن بازی هــای مهم 
شــرکت کنــد و حــدود ۶ مــاه از 

میادیــن دور مانــد.
شــاه پرســت کــه پیــش از کبــدی 
در رشــته های فوتســال و دو و 
میدانــی فعالیــت می کــرد تا کنون 
بقات  ول مســا ا م  کســب مقــا
کبــدی جوانان کشــور، مقام ســوم 
مســابقات کبــدی ســاحلی، مقــام 
ســوم مســابقات لیــگ برتــر را در 

کارنامــه دارد.

دو نقره و سه برنز 
موی تای کاران جوان 

ایرانی از مسابقات 
جهانی

نــی موی تــای  مســابقات قهرما
جوانان جهان ۲۰۲۳ و جام جهانی 
زیر ۲۳ ســال با حضور ورزشکاران 
بیش از ۱۰۰ کشــور جهان به مدت 
۱۰ روز بــه میزبانــی شــهر آنتالیــای 
ترکیه برگزار شــد کــه در پایان تیم 
کشــورمان موفــق بــه کســب دو 

مــدال نقــره و ســه برنز شــد.
نــی  یا عصــر شــنبه و در روز پا
مســابقات، ســتاره مرشــدی در 
دیــدار نهایــی وزن ۶۰- کیلوگرم در 
رده ســنی ۱۷،۱۶ ســال با شکست 
برابــر »راســیاتا گاروا« روس، بــه 

مــدال نقــره رســید.
همچنیــن بــرای تیــم کشــورمان 
زهرا کیان پور در وزن ۶۷- کیلوگرم 
در رده ســنی زیــر ۲۳ ســال یــک 
مــدال نقره و محمدعلی مظاهری 
در ۳۸- کیلوگــرم در رده ســنی 
۱۱،۱۰ ســال، مائده صــادق زاده در 
۳۶-کیلوگــرم در رده ســنی ۱۳،۱۲ 
ســال و کیــارش احمــدی چگینــی 
در ۸۶- کیلوگرم زیر ۲۳ ســال سه 

مــدال برنــز کســب کردند.

 zخبر

 سارا بهمنیار:

مدالم را به مردم کشورم تقدیم می کنم

ســـارا بهمنیـــار بعـــد از کســـب مـــدال در بازی هـــای آســـیایی هانگـــژو گفـــت: 
خوشـــحالم کـــه در ایـــن بازی هـــا بـــه مـــدال برنـــز رســـیدم. البتـــه هـــدف مـــن 
مـــدال طـــا بـــود ولـــی خـــدا را شـــکر کـــه دســـت خالـــی نمـــی روم. مـــن برابـــر 
حریـــف نامـــدار ژاپنـــی پیـــروز شـــدم و بـــه مـــدال برنـــز رســـیدم و ایـــن مـــدال را 
بـــه مـــردم خـــوب کشـــورم تقدیـــم می کنـــم و سپاســـگزارم کـــه حمایت مـــان 

ــد. کردنـ

 مناف هاشمی:

باید به سمت رشته های جدید برویم

سرپرســت کاروان ایــران در پایــان بازی هــای آســیایی هانگــژو گفــت: خــدا را 
شــاکرم کــه ورزشــکاران همــه تاش خــود را کردند و آنچه که بایــد در میدان از 
خودشــان نشــان می دادنــد را انجــام دادنــد تا بتواننــد پرچم ایران را بــه اهتزاز 
دربیاورند و جایگاه ایران را در نقطه ای نگه دارند که یک رضایت نسبی وجود 
داشــته باشــد. البته برخی رشــته ها در حد انتظار نبودند، ولی با وجود این باید 
بــه ســمت رشــته های جدیــد برویم که خرجــی ندارند ولی پرطرفدار هســتند.

 حسن طباطبایی:

قدرت های جدید در کاراته شکل گرفته است

رئیـــس فدراســـیون کاراتـــه دربـــاره ســـطح بازی هـــای آســـیایی هانگـــژو 
ــالا بـــود.  ــابقات بـ ــاً ســـطح مسـ گفـــت: واقعـ

مخصوصـــاً بـــا تغییـــرات جغرافیایـــی کـــه در کاراتـــه آســـیا و جهـــان ایجـــاد 
شـــده اســـت و همچنیـــن ســـرمایه گذاری های صـــورت گرفتـــه، ســـطح 
 فنـــی کشـــورها بیشـــتر شـــده  و قدرت هـــای جدیـــدی شـــکل گرفتـــه

 است.

 zمصاحبه

هیچ شانسی برای طلای رسولی قائل نبودند

سپهرزاد: خدا مظلومیت دوومیدانی را دید و کمک کرد

بازی هـای آسـیایی ۲۰۲۲ هانگـژو روز 
گذشـته )یکشـنبه( بـه پایـان رسـید و 
کاروان ورزش ایـران بـا کسـب ۱۳ مـدال 
طـا، ۲۱ مـدال نقـره و ۲۰ مـدال برنـز در 
جایـگاه هفتـم جـدول رده بنـدی توزیـع 
مدال هـا قـرار گرفـت. عملکـرد کاروان 
ایـران نسـبت بـه دوره قبـل بازی هـای 
آسـیا بـا افـت در تعـداد مدال هـای طـا 
همراه بود. در بازی های آسیایی جاکارتا، 
ورزشـکاران کشـورمان ۲۰ مـدال طـا 
کسـب کـرده بودنـد کـه ایـن تعـداد در 
هانگـژو بـه ۱۳ مـدال طـا رسـید. ایـن در 
شـرایطی بـود کـه نسـبت بـه دوره هـای 
پیشـین بازی های آسـیایی، وزارت ورزش 
و کمیته ملی المپیک بیشترین حمایت 
را از فدراسـیون ها انجـام داده بودنـد تـا 
دیگـر جـای هیـچ عـذرو بهانـه ای باقـی 

نمانـد.
بـر خـاف دوره هـای قبـل بازی هـای 

آسـیایی مسـئولان ورزش کشور تصمیم 
گرفتنـد کـه اعـزام بـه هانگـژو بـر اسـاس 
سیاسـت کیفی گرایـی باشـد و قـرار بـر 
ایـن شـد کـه کسـب مـدال در اولویـت 
اعـزام بـه بازی هـای آسـیایی قـرار بگیـرد. 
در جلسـاتی کـه رؤسـای فدراسـیون ها 
لمپیـک  ا ملـی  کمیتـه  مسـئولان  بـا 
داشـتند آنهـا پیش بینی هـای خـود را در 
خصـوص اینکـه شـانس کسـب چنـد 
مـدال در هانگـژو دارنـد را اعـام کردنـد. 
ایـن پیش بینی هـا در نهایـت بـه عنـوان 
رکـن اصلـی تصمیمـات سـتاد بازی هـای 
آسـیایی در اعـزام ورزشـکاران و تیم هـا 
قـرار گرفـت؛ پیش بینی هایـی که بخشـی 
از آنهـا بـه شـکل رندانـه ای صـورت گرفتـه 
بود و با واقعیت ها تفاوت زیادی داشت.

اینکـه چـرا برخی فدراسـیون ها تحت هر 
شرایطی به دنبال اعزام ورزشکاران شان 
بـه بازی هـای آسـیایی بودنـد ولـو اینکـه 
شانسی برای کسب مدال و حتی صعود 
بـه مرحلـه دوم نداشـتند عجیـب و البتـه 
قابـل تأمـل اسـت. عملکـرد ورزشـکاران 

کشـورمان در رشـته هایی همچـون 
تیرانـدازی بـا کمـان، تیراندازی، اسـکیت 
سـرعت و بدمینتـون بـه قـدری ضعیـف 
بـود کـه اگـر فدراسـیون هایی کـه ایـن 
رشـته ها را پوشـش می دهنـد هیـچ 
فعالیتـی نمی کردنـد همین نتایج کسـب 
می شـد. در هندبـال، شـنا، شـیرجه، 
 ، ل بسـکتبا  ، نـی ا مید و و د  ، پلـو تر ا و
قایقرانـی، تکوانـدو، فوتبال و وزنه برداری 
هـم گرچـه نتایج شـان فاجعه بار نبود، اما 

انتظـارات بـرآورده نشـد.
بازخوانی مصاحبه رؤسای فدراسیون ها 
کـه پیـش از بازی هـای آسـیایی انجـام 
می دادنـد خالـی از لطـف نیسـت. رئیـس 
فدراسـیونی که سال هاسـت این سـمت 
را برعهـده دارد بـرای اعـزام ورزشـکارش 
بـه هانگـژو التمـاس می کـرد و در نهایـت 
ورزشـکارانش در همـان مسـابقه اول 
حـذف شـدند. دیگـر رئیـس فدراسـیون 
قـول داده بـود کـه رشـته ورزشـی تحـت 
پوشـش فدراسـیون ۶ مـدال طـا کسـب 
می کنـد؛ امـا در نهایـت تنها دو سـه مدال 

نقـره و برنـز بـه دسـت آمـد.
یـک رئیـس فدراسـیون هـم کـه دومیـن 
دوره ریاسـتش را طـی می کنـد چنـان 
سوءمدیریتی از خود نشان داده که در 
رشـته ای کـه زمانـی بـرای ورزش کشـور 
مدال هـای زیـادی کسـب می کـرد، زنگ 
تفریـح کشـورهای آسـیایی شـده ایم. 
او کـه بـا لابـی مسـئولان وزارت ورزش 
در دولـت پیشـین بـه ریاسـت ایـن 
فدراسـیون المپیکـی رسـید در همـان 
نشست خبری ابتدایی خود عنوان کرد 
که قصد دارد پرونده ورزش قهرمانی را 
در ایـن فدراسـیون ببنـدد و بـه جـای آن 
در ورزش همگانی سرمایه گذاری کند. 
از چنیـن کسـی کـه کمتریـن اطاعات را 
از ورزش قهرمانی دارد توقعی بیشتر از 
ناکامی و هدر دادن تاش های رؤسـای 
پیش از خود نمی رود. در دیگر رشته ای 
کـه ورزشـکارانش نقـش توریسـت را 
در هانگـژو داشـتند مهم تریـن مسـأله 
حضـور پسـر رئیـس فدراسـیون در 
همـه سـفرها اسـت و بقیـه مسـائل 

اهمیتـی نـدارد.
حـالا کـه ورزش ایـران بـه دلیـل سـوء 
مدیریـت در برخـی از فدراسـیون ها 
متضـرر شـده انتظـار می رود رؤسـای این 
فدراسیون ها که مدام در شعارهای شان 
عنـوان می کننـد هدف شـان خدمـت 
بـه ورزش اسـت و نـه چیـز دیگـری از 
سـمت های خـود اسـتعفا کننـد تـا در 
عمـل هـم خدمـت بـه ورزش را معنـا 
کـرده باشـند. در ایـن میـان مجامـع 
نه توسـط  فدراسـیون ها کـه متأسـفا
رؤسـای فدراسـیون ها چینـش شـده اند 
بایـد ناظـر عملکـرد فـرد منتخب شـان 
باشـند؛ امـا واقعیـت ایـن اسـت کـه از 
ایـن مجامـع انتظـاری نمـی رود؛ چـرا کـه 
بقـای اعضـای آنهـا در گـروی بقـای رئیـس 
فدراسـیون اسـت؛ امـا جامعـه ورزش 
بـه خوبـی متوجـه ایـن موضـوع اسـت 
کـه عملکـرد ضعیـف برخـی رشـته های 
ورزشـی در وهلـه اول متوجـه رؤسـای 
فدراسـیون هایی اسـت کـه ایـن رشـته ها 

را تحـت پوشـش دارنـد.

هـادی سـپهرزاد مدیـر تیم هـای دوومیدانـی، 
خوشحال است مدال طای بازی های آسیایی 
سـهم شـاگرد مصدومش شـد. شـاید بیشتر از 
این خوشـحال اسـت که کار نیمه تمام نماند و 
پایان خوش شـاهنامه، خسـتگی را به تن شـان 
نگذاشت. آن هم وقتی هیچ کسی یک لحظه 
هـم شـانس مـدال بـرای حسـین رسـولی قائـل 
نبـود. سـپهرزاد می گویـد: »۱۰ مـاه پیش که کار 
را شـروع کـردم، کمتـر کسـی فکـر می کـرد کـه 
حسـین رسـولی در هانگژو طا بگیرد، اما خدا 
را شکر گرفت. حسین حتی این باور را نداشت 
که یکی از مسـافران بازی های آسـیایی باشـد، 
چـه برسـد بـه اینکـه مـدال بگیـرد. امـا وقتـی 
هاشـم خزایی سرپرسـت دبیری فدراسـیون با 

من صحبت کرد تا رسولی را تمرین دهم، همه 
عزمم را جزم کردم تا این اتفاق بیفتد. او خیلی 
عاقه منـد بـود و هـر کاری از دسـتش برمی آمد 
بـرای بچه هـا انجـام مـی داد. بـا حضـور افشـین 
داوری در فدراسیون شرایط، نه اینکه ایده آل، 
امـا شـرایط بهتـر شـد و مـا هـم بـه هدف مـان 
رسیدیم. دوومیدانی در حالی یکی از ۱۳ مدال 
طـای کاروان را گرفـت کـه اصـاً هیـچ شـانس 

مـدال برایـش قائـل نبودند.«
بـه نظـر مدیـر تیم هـای ملـی دوومیدانـی، خـدا 
خواسـت و مصدومیت حسـین را اذیت نکرد: 
»خـدا خیلـی در هانگـژو بـه حسـین کمـک 
کـرد. چـرا کـه او دو هفتـه قبـل از بازی هـا در 
پـرس سـینه، عضلـه سـینه اش درد گرفـت 
و بعـد هـم در پرتـاب اذیتـش کـرد. بنابرایـن 
دو، سـه هفتـه ای تنهـا تکنیـک بـدون پرتـاب 
انجـام مـی داد و فیزیوتراپـی کـه مشـکلی بـرای 

مسـابقه نداشـته باشـد. روز مسابقه همه فکر 
و ذکرمـان ایـن بـود کـه مصدومیتـش اذیـت 
نکنـد و اسـترس زیـادی بابـت پارگـی و شـدت 
مصدومیـت عضلـه اش داشـتم. پرتـاب اول 
مشـکلی نبـود امـا بـا پرتـاب دوم آزمایشـی 
آلارم داد. اگـر مصدومیـت شـدید می شـد، 
نمی توانسـت پرتـاب انجـام دهـد و بنابرایـن 
برنامـه ایـن بـود کـه خیلـی فشـار نیـاورد. مـدام 
دغدغـه پارگـی عضلـه سـینه اش و شـدت 
آسـیب دیدگی اش را داشـتم، امـا حسـین بـا 
درد پرتـاب می کـرد و حتـی موقـع پرتاب ششـم 
فکـر می کـرد پرتـاب پنجـم اسـت و می گفـت 
دیگـر نمی توانـد پرتـاب کنـد کـه من بـه او گفتم 
مسـابقه تمام شـد. خوشـحالم حسـین با همه 
سـختی ها و اتفاقات بد، کارش با خوشـی تمام 
شـد. بـه نظـرم خـدا مظلومیـت دوومیدانـی را 
دیـد و کمـک کـرد خسـتگی بـا مـدال طایـش 

در تـن مـا نمانـد.«
سپهرزاد معتقد است رسولی باید در قهرمانی 
آسـیا هـم طـا می گرفـت: »واقعـاً طـا حـق 
حسـین بـود، چـرا کـه در تمرین هم پرتاب های 
خوبـی انجـام داد. البتـه او بایـد در قهرمانـی 
آسـیا هـم مـدال طـای پرتـاب دیسـک آسـیا را 
می گرفـت، امـا بـا اتفاقاتـی کـه پیـش آمـد، آنجـا 
مـدال نگرفـت وگرنـه حقـش طـا بـود. چـرا کـه 
هیـچ کسـی بـه انـدازه مـا سـختی نکشـیده بـود 

و تمریـن نکـرده بـود.«
حـالا هـدف او بـرای پرتابگـر دیسـک ایـران 
المپیک اسـت: »شـک نکنید حسـین سـهمیه 
المپیـک را می گیـرد. او بـا دو مسـابقه بـرون 
مـرزی حـالا نفـر 4۸ رنکینـگ جهانی اسـت و ما 
هـم برنامه ریـزی خیلـی بهتـری بـرای او داریـم 
و البتـه بایـد شـرایط و امکانـات بهتـری بدهنـد 
تـا هـدف مـا محقـق شـود. هـدف مـا حضـور 

حسـین در المپیـک اسـت، امـا بایـد رقابـت 
او بـا پرتابگـران در پاریـس آبرومنـد باشـد. بـه 
نظرم حضور در المپیک مهم است اما رقابت 
آبرومندانـه و دفـاع از اعتبـار دوومیدانـی ایـران 
و نشـان دادن قابلیت هـای دوومیدانـی ایـران 

اهمیـت بیشـتری دارد.«
مدیـر تیم هـای ملـی دوومیدانـی، فعـاً بـه 
شـاگردش اسـتراحت داده: »حسـین فعـاً 
اسـتراحت می کنـد و درمـان مصدومیتـش 
برنامـه بعـدی اوسـت. مـا فرصـت ۶ ماهـه برای 
فصـل تمریـن و آمادگـی داریـم. اردیبهشـت 
و خردادمـاه سـال آینـده فصـل رقابت هـا 
شـروع می شـود و امیـدوارم حداقـل امکانـات 
بـرای دوومیدانـی فراهـم شـود کـه دیگـر 
دوومیدانـی کاران دغدغـه تغذیـه، اسـکان، 
اردو و مسـابقه، ماسـاژور و فیزیوتـراپ را 
نداشـته باشـند. البتـه بخشـی از ایـن کارهـا 

را فدراسـیون بایـد انجـام دهـد، البتـه بودجـه 
فدراسـیون بـرای تأمیـن نیازهـای ملی پوشـان 
بایـد تأمیـن شـود. مـا دوسـت داریـم توجـه 
بـه حـق شـود و ورزشـکاران اصلـح. کسـی کـه 
می توانـد نتیجـه خوبـی بگیـرد بایـد بـه او توجـه 
شـود؛ خـارج از سیاسـی بـازی و مجـازی بـازی. 
چـرا کـه حقیقـت در اسـتادیوم ۱۰۰ هـزار نفـری 

هانگـژو رقـم خـورد.«

حالا که ورزش ایران 
 به دلیل 

سوء مدیریت در 
برخی از فدراسیون ها 

متضرر شده، انتظار 
می رود رؤسای 

این فدراسیون ها 
که مدام در 

شعارهای شان عنوان 
می کنند هدف شان 

خدمت به ورزش 
است و نه چیز دیگری 

از سمت های خود 
استعفا کنند تا در 

عمل هم خدمت به 
ورزش را معنا کرده 

باشند
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